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Nedan följer ett sammandrag av våra ställningstaganden. För mer detaljerad information, 

vänligen se respektive yrkande/yttrande i nedanstående länk. 

Sammanträde Kommunstyrelsen 2024-02-07 - Kommunstyrelsen - Nämndhandlingar - 

Göteborgs Stad (goteborg.se) 

 

 

02. Yrkande från SD angående Årsrapport för kommunstyrelsen 

Enligt muntliga uppgifter från Göteborgs Stad kostar det 1,3–1,6 miljoner kr per år att 

hantera varje avhoppare. I den bifogade handlingen, bilaga 3 ”GVI Göteborg – vägra 

gängvåld” presenteras inga sådana uppgifter. Det är rimligt att kommunstyrelsen 

informeras om stadens snittkostnader för varje avhoppare i avhopparverksamheten. I takt 

med att behovet för avhopparverksamheten blir större är det viktigt att se över hur väl 

verksamheterna når upp till sina mål och att fortsätta identifiera förbättringsområden. Det 

är viktigt att skattemedlen används på ett verkansfullt sätt. 

 
03. Yrkande från SD, M, KD, D, L angående Genomförandebeslut Citybuss Norra 
Älvstranden etapp 1.1 och pendlings-cykelbana Norra Älvstranden etapp 1, samt beslut om 
objektsgenomförandeavtal för Citybuss Norra Älvstranden 
När människor och gods ska transporteras genom staden och stadens gaturum måste en 
avvägning göras mellan framkomlighet, hastighet, tillgänglighet, gaturummets gestaltning, 
stadsliv, grönstruktur, trafiksäkerhet och annat. 
Vi fem partier yrkar gemensamt på Trafikförslag 1 som är mer varsamt med stadsrummet 
med minimala konsekvenser på stadskaraktären, miljö, hälsa och säkerhet samtidigt som det 
ger förbättrad framkomlighet för cykeltrafikanter. Etablerade träd och 
kantstensparkeringen kan behållas. Trafikförslag 1 ger även ca 13 mnkr lägre kostnad för 
Göteborgs Stad. 
 

08. Yrkande från SD angående Motion om att utöka verksamheten med volontärer i skolan 

till att omfatta samtliga utbildningsområden 

Volontärer kommer att arbeta med det viktigaste vi har, våra barn. Volontärer kan vara ett 

bra komplement i skolan, men rekrytering ska föregås av grundlig bakgrundskontroll, med 

krav på goda kunskaper i svenska språket. Det undantar inte att volontären kan vara 

flerspråkig. Volontärernas insats ska kontinuerligt följas upp, dokumenteras och 

utvärderas. 

 

09. Yrkande från SD angående Motion om en hållbar destination med nollvision mot 

prostitution och människohandel 

Med bakgrund i den växande problematiken kring människohandel och sexköp som 

förekommer inom ramen för religiösa samfund i Sverige, framför allt kopplat till tillfälliga 

äktenskap under religiösa ceremonier yrkar SD på åtgärder för att synliggöra och agera mot 

detta. Ökad övervakning och reglering av religiösa samfund för att säkerställa att de följer svensk 

lag och normer. Inkluderande att se över hur vigselrättigheter tilldelas och används av olika samfund. 

 

https://goteborg.se/wps/myportal/start/kommun-och-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-och-ar/!ut/p/z1/jZDBDoIwEEQ_aZeCJR4RohBFaJRIezFVKyGBYgBN5OsFPEOY28zO28OAgBSElp88k21eaVn0ngt6DRziGpZlEH8Ve0jdkDkbFgWhYcJlLITEpYaPJNq56y1SZB5jsY0YmSCW8DghB5fxMwUx_573vD3JH0w4gQAh78MewJ950ap6SBrt1MAJEuvvjrLUD-D7qizfumm_tSoapcdb3qpYZgo4wqtMkrQ7q1un-A__wHHQ/p0/IZ7_IA2C14412H5PD06CMQABQOIML3=CZ6_IA2C14412H5PD06CMQABQOIM13=MEorganisation!Kommunstyrelsen=showmote!Kommunstyrelsen2024-02-07=action!read=meetingTitle!SammantrQMDQKEdeQCAKommunstyrelsenQCA2024-02-07==/
https://goteborg.se/wps/myportal/start/kommun-och-politik/handlingar-och-protokoll/namndhandlingar/valj-namnd-och-ar/!ut/p/z1/jZDBDoIwEEQ_aZeCJR4RohBFaJRIezFVKyGBYgBN5OsFPEOY28zO28OAgBSElp88k21eaVn0ngt6DRziGpZlEH8Ve0jdkDkbFgWhYcJlLITEpYaPJNq56y1SZB5jsY0YmSCW8DghB5fxMwUx_573vD3JH0w4gQAh78MewJ950ap6SBrt1MAJEuvvjrLUD-D7qizfumm_tSoapcdb3qpYZgo4wqtMkrQ7q1un-A__wHHQ/p0/IZ7_IA2C14412H5PD06CMQABQOIML3=CZ6_IA2C14412H5PD06CMQABQOIM13=MEorganisation!Kommunstyrelsen=showmote!Kommunstyrelsen2024-02-07=action!read=meetingTitle!SammantrQMDQKEdeQCAKommunstyrelsenQCA2024-02-07==/
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10. Yrkande från SD angående Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - 

Promemorian Förslag om nya energipolitiska mål 

SD yrkar på att Göteborgs Stads yttrande över Promemorian Förslag om nya energipolitiska 

mål ersätts med yttrandet enligt bilaga 1 i vårt yrkande. 

 

12. Tilläggsyrkande från SD angående Redovisning av uppdrag att anpassa program och 

planer inom området mänskliga rättigheter till en likvärdig struktur samt att återkomma 

med förslag på nästa steg gällande långsiktig styrning av området 

SD yrkar på att staden implementerar alla diskrimineringsgrunder som anges i artikel 21 i 

EU-stadgan om de grundläggande rättigheterna i föreslagen riktlinje. Artikel 21 förbjuder 

all form av diskriminering grundad på olika faktorer såsom kön, ras, hudfärg, etniska eller 

sociala ursprung, genetiska egenskaper, språk, religion eller övertygelse, politisk eller annan 

åskådning, tillhörighet till en nationell minoritet, egendom, börd, funktionshinder, ålder och 

sexuell läggning. Yrkandets syfte är att säkerställa att vår stad inte bara följer nationella 

lagar och direktiv, utan också aktivt arbetar för att vara en föregångare i främjandet av alla 

mänskliga rättigheter och bekämpningen av diskriminering i alla dess former. 

 

16. Tilläggsyrkande från SD angående Utvärdering av Göteborgs Stads plan för arbetet mot 

hedersrelaterat våld och förtryck 2020-2023 samt redovisning av omhändertagande av 

åtgärder mot parallell rättsskipning 

Vi sverigedemokrater har sedan 2019 förespråkat en tydlig skolplan för Göteborgs Stad i 

förfarandet runt hedersrelaterat våld och förtryck. Vi hävdar bestämt och konsekvent att 

en konkret plan utformad specifikt för grundskola och gymnasium behöver ta form. 

”Religiösa företrädare och djupt religiösa familjer är en förklaring till förflyttningen. 

Forskarna menar också att samhällets ökade polarisering även kan påverkat viljan att vända 

sig till religiösa företrädare.”  

Det råder en stor risk att utrikes födda människor i Göteborg bortser från vad samhället 

rekommenderar och i stället väljer att upprätta egna parallella normer med könsstympning, 

oskuldsnormer, tvångsgifte samt ingen frihet att själv få välja sin framtida partner 

Vi ställer oss mycket frågande till varför de tidiga och förebyggande insatserna för 

föräldrar i nytt land, trots idogt påpekande från SD, fortfarande lyser med sin frånvaro? 

 

17. Yttrande från SD angående Samlingsärende inom uppföljning november 2023 - 

återrapportering av kommunfullmäktiges uppdrag till Göteborgs Stads Parkerings AB, 

några rapporter samt en lägesbeskrivning 

Göteborgs stads nuvarande avfallsplan är välmenande i praktiken men är en otillräcklig 

och orealistisk strategi. Enligt uppföljningen av planen fram till och med år 2022 har endast 

tre av totalt 25 mål och delmål bedömts vara uppnådda. Fyra av målen har inte visat 

någon positiv utveckling, och ytterligare två mål är svårbedömda. Resterande mål har sett 

viss förbättring i väldigt generös tolkning. Detta är inte bara en fråga om ineffektivitet, utan 

också om bristen på rådighet och genomförbara lösningar. 
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18. Tilläggsyrkande från SD angående Göteborgs Stads plan för arbetet mot våld i nära 

relationer 2024-2027 

I den Nationella trygghetsundersökningen framgår att utsattheten för nätkränkning, 

sexualbrott och upprepad utsatthet för brott vid fyra eller fler tillfällen har ökat för kvinnor 

mellan 16 – 24 år. Det finns en stor kunskapsbrist om våld i ungas parrelationer, delvis 

bland unga och deras vårdnadshavare men också inom berörda myndigheter. Behovet av 

konkret kunskap om hur våldet utspelar sig, ihop med konkret vägledning till sunda 

relationer, har visat sig vara stor bland unga. Därför behöver Göteborgs kommun välja att ta 

krafttag mot relationsvåldet i unga parrelationer.  

Sverigedemokraterna föreslår att man implementerar ett av de internationella 

evidensbaserade våldsförebyggande programmen i skolan med fokus på just ungas 

parrelationer. Exempelvis det välfungerande preventionsprogrammet ’’Safe Dates ’’ som är 

riktat till skolungdomar med både skol- och kommunövergripande insatser. 

 

19. Yrkande från SD angående Redovisning av uppdrag att utreda hur Göteborgs Stads 

kommunikationsarbete kan effektiviseras 

Enligt tjänsteutlåtandet bestod kommunikationsverksamheten år 2022 av 273 

kommunikatörer, med ytterligare ca 70 medarbetare som arbetar med kommunikation i 

andra roller, vilket ger ett totalt antal på ungefär 345 medarbetare.  

Göteborg har högst andel kommunikatörer,  fler än i Stockholm trots att Stockholm är en 

avsevärt större stad. Detta kostar samhället stora belopp varje år. 

Grundskoleförvaltningen spenderar (4,1 miljoner kronor) och arbetsmarknad- och 

vuxenutbildningsförvaltningen (3,6 miljoner kronor).  

Detta i en tid när utbildningsverksamheterna har en mycket 

ansträngd ekonomi. 
SD yrkar på att centralisera, skala ner och samordna kommunikationsarbetet. 

 

22. Yrkande från SD angående Beräkningsgrund för avgifter för upplåtelse av offentlig 

plats 

I stadens liggande förslag redovisas ett antal mycket kraftiga avgiftshöjningar (i vissa fall 

upp till 71%). Sverigedemokraterna ifrågasätter starkt detta. Varför/vad erhåller de som 

kommer få betala i form av förbättrad service, tjänster och liknande (utöver dagens nivå) 

vilket motiverar denna stora avgiftshöjning? Den föreslagna stora avgiftshöjningen kommer 

slå hård mot redan utsatta verksamheter. Sannolikt kommer detta leda till att hela eller 

delar av den lilla kvarvarande torgförsäljningen kommer få det än värre och kan komma 

att duka under. 

 

24. Yttrande från SD angående Genomförandebeslut avseende inhyrning av 

Masthuggskajens förskola 

Det är tydligt att det finns ett behov av fler förskoleplatser i området, det ska dock vägas 

mot de långsiktiga konsekvenserna av att bygga en förskola som inte uppfyller de 

standarder och rekommendationer som finns. 
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• Sämre utemiljö för barnen, mindre plats för lek och rörelse och även en potentiell risk 

för högt slitage av markytor. 

• konstmaterial som gummiasfalt, på bekostnad av naturmaterial som gräs och 

buskage på förskolegården, strider mot stadens mål att öka den biologiska 

mångfalden. 

• Med tanke på de befintliga bristerna i projektet, särskilt gällande friyta och 

ekologiska aspekter, ifrågasätter vi om de betydande kostnaderna ger bästa möjliga 

värde för göteborgarnas pengar. 

• Transporter mellan förskolans våningsplan återstår att lösas. Dessa problem kan 

påverka den dagliga verksamheten, personalens arbetsmiljö och barnens säkerhet. 

• BmSS (boende med särskilt stöd) och hyresrätter ovanpå förskolan kan innebära 

ytterligare logistiska och säkerhetsmässiga risker. 

 

25. Yrkande från SD angående tillägg om boendekostnader till uppdrag om ekonomiskt 

bistånd och matfattigdom 

Att per automatik höja ekonomiskt bistånd utan att ställa motkrav är en kontroversiell 

fråga som väcker starka åsikter. För många människor framstår detta som en bekväm 

lösning, Sverigedemokraterna hävdar att det inte främjar individens långsiktiga 

välbefinnande och självständighet. Att kräva vissa åtaganden eller deltagande i 

arbetsmarknadsåtgärder kan vara en väg för att främja människors självständighet. Genom 

att erbjuda stöd och resurser för att förbättra kompetenser och söka arbete kan 

kommunen spela en roll i att hjälpa människor att bryta sig loss från en långvarig situation 

av ekonomiskt bistånd. 

 

26.Yrkande från SD angående genomlysning av stadens verksamheter 

SD yrkar på att Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en nollbasbudget vilken tydligt 

redovisar vad kostnaden är för att uppfylla lägsta lagstadgade nivå inom respektive 

verksamhet, vad som inkluderas respektive inte inkluderas i varje kostnadspost samt vad 

kostnaderna är för övriga stadens verksamheter. 

Syftet med att tydligt redovisa kostnader för lägsta lagstadgade nivå inom stadens 

verksamheter är inte för att en budget skall ha som målsättning att sikta på den nivån, utan 

för att redovisa stadens ”måste-kostnader” och vilket utrymme därutöver som finns för 

politiska prioriteringar och satsningar. 

Olika politiska partier kommer fullt naturligt välja att prioritera olika i sina respektive 

budgetförslag. Samtliga partier har dock att tvingas förhålla sig till vilka lagstadgade 

minimikostnader kommunen har. Sverigedemokraterna har upprepade gånger lagt fram 

detta förslag vilket ständigt gång på gång röstats ner av en i övrigt enhällig 

kommunstyrelse vilken uppenbarligen aldrig önskat få veta vilka kostnader staden har och 

hur de är fördelade. 

Det är glädjande att flera av de partier som löpande motsatt sig Sverigedemokraternas 

förslag nu börjar närma sig SD:s politik och tala om nödvändigheten att ha god koll på 

ekonomin. Det är bara beklagligt att det ekonomiska läget behövde bli så illa, och 

varningslamporna blinka så starkt, innan andra partier började inse vikten och betydelsen 

av Sverigedemokraternas förslag. 


